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HØRBY, 9 maj 2017 

Fremmødte: Søren Møller Andersen (SMA), John Lygaard (JL), Bo Nielsen (BN), Jan Schunck 
(JS), Frank Kruel (FK), Ivan Jepsen (IJ), Mogens Hansen (MH), Malene Wilken (MW) og 
Havnefoged Jan Heigren (JH) 

REFERAT AF BESTYRELSESMØDE 
MANDAG DEN 8 maj 2017 

1. AKTIONER FRA SIDSTE MØDE.
a. Hjemmesiden virker igen tilfredsstillende.
b. Fundraising. SMA har talt med Allan Tronborg, som gerne vil finde og søge om

midler til vores projekter. SMA informerer Allan om aktuelle projekter.
c. Landplads. JH arbejder med opfyldning og/ell. dræning.
d. Traktoren har fået tegnet en ansvarsforsikring, således at den kan forblive i

klubbens eje. Den må kun anvendes til at transportere ”arbejdsredskaber” i
havneområdet.

e. Familiemedlemsskab. Det blev besluttet at vi vil indføre en ordning, der
fremadrettet vil kunne tilgodese familier. Som der er nu, er det dyrt for en
familie med 4, der vil være med i ungdomsarbejde og sejle selv. Malene
udarbejder oplæg og fremlægger det på næste møde.

2. DAGSORDEN.
a. Uddybning af havn.  Havnemester Lars og assistent Morten gav en kort

orientering om havnevæsenet i Holbæk kommune herunder problemer, opgaver
og visioner vedr. havneområderne. Under Lars’ indlæg blev der orienteret
generelt om uddybning af havnene og specielt om Hørby havn. Sammenfattende
kan følgende meddeles:

i. Uddybning skal ske i maj måned. Siger vi nej til det, bliver det ikke gjort.
ii. Kontrakt om uddybning af havnene er udfærdiget således, at det vil

foregå over 19 dage og senest starte den 22. Maj og afsluttes den 10.
Juni.

iii. Skibet er pt. på arbejde i København og kan starte i Hørby så tidligt som
17. Juni.

iv. Arbejdet i Hørby havn er planlagt at vare 3 dage.
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v. Skibet er knap 40m langt og 5 meter bredt. For at komme til kræves det, 
at vores både flyttes fra de moler, broer og jollepladser, hvor der skal 
arbejdes. 

vi. Det anbefales, at vi helt fjerner alle både fra havnen pga risikoen for, at 
de bliver svinet til af mudder.  

vii. Alle hørbysejlere må ligge vederlagsfrit i Holbæk inderhavn bag 
Orøfærgen, ved Kraghs Brygge og hvor vi ellers kan finde grønne pladser, 
så længe der arbejdes i Hørby. Husk klubstander eller årsmærke på 
båden. 

viii. Koordination om uddybningsarbejdet, vil foregå fra Lars til Jan Heigren, 
som meddeler medlemmerne, hvornår de skal rømme deres plads. 

ix. Alle liner og tovværk på og mellem pæle skal fjernes. 
x. Evt. pæle der måtte knække, bliver reetableret umiddelbart efter 

uddybningen er færdig. 
 

b. Musik i skumringstimen med mere, TV og Sct. Hans. 
i. Der vil blive afholdt arrangement ”Musik i Skumringstimen” i et telt 

der opstilles på P-pladsen syd for toilet- og badebygningen. Det er 
menighedsråd og Mikkel Vale der står for arrangementet og det afholdes 
søndag den 18. Juni. 

ii. TV2-ØST. Onsdag den 21. Juni vil TV2 Øst lave optagelser i havnen til 
programmet ”Mit kæreste eje” og vil gerne disponere over teltet. 
Bestyrelsen ser dette som en god mulighed for at promovere Hørby havn 
og vil gerne deltage med lidt støtte til teltet. Bådelauget skal sørge for 
80-100 gæster. Vi må ikke tage entre, men må gerne stå for salg af 
øl/vand og kaffe. 

iii. Sankt Hans. Bestyrelsen så ovenstående som en god mulighed for at 
holde en sommerfest Sct. Hans aften – 23.juni- i det samme telt. Hørby 
bådelaug vil selvsagt deltage i betaling af teltlejen. 

iv. Følgende blev besluttet: 
1. JL taler med Mikkel Vale og sørger for telt fra 18-24 juni. 
2. SMA kontakter TV2-Øst og koordinerer med dem.  
3. SMA taler med Hørby kro og tilbyder, at de må stå for salg af 

øl/vand og kaffe. Vil de (Trine og Louis) ikke det, skal vi selv 
forsøge og SMA koordinerer med aktivitetsudvalg og Finn Jensen 
(FJ). 

4. BN, MW og FJ er festudvalg for Sct. Hansfesten. 
5. SMA og MJ koordinerer informationsstrøm på hjemmeside og 

plakater til ophængning om aktiviteterne. 
6. JH sørger for at P-pladsen er ryddet for biler mm så teltet kan slås 

op. 
 

c. Oplæg om visioner for Hørby Havn. JS og JH havde udarbejdet et ”Oplæg om 
etablering og udbygning af havnens rekreative muligheder” som bestyrelsen 
behandlede. Projektet var opdelt i tre dele, der hver især kan iværksættes 
uafhængigt af de andre to. 

i. Delprojekt moleanlæg. MW var betænkelig ved planen om at placere et 
deponi med mulighed for opbevaring af forurenet affald tæt på strand og 
havn. SMA var bekymret for udsigten til eventuelt at skulle spærre en del 
af molen, hvis deponiet ikke bliver fyldt op. Dette blev diskuteret, og 
bortset fra nogle redaktionelle ændringer i beskrivelsen, var der enighed 
om, at projektet skulle forsøges. Sagen er for stor for bådelauget at løfte 
og det blev besluttet, at vi vil  forsøge at få Holbæk Kommune gjort 
interesseret i projektet. Dette er ikke umuligt, da kommunen formentlig 
kan få overskud i kommunekassen fra projektet. JS og JH sørger for at 



3 
 

projektet bliver præsenteret for kommunen. Når det er gjort – og ikke før 
– kan det blive offentliggjort og præsenteret for pressen mm. 

ii. Delprojekt badebro og sandstrand. Der var enighed om ikke at ændre 
ved projektet og at vi iværksætter det hurtigst muligt. Det vil koste 
omkring 200.000 og der er store muligheder for at søge tilskud fra 
mange forskellige fonde. Problemet for os er blot at finde ud af hvor og 
hvem, der vil give tilskud. SMA er tovholder og starter op med 
fundraising mm. 

iii. Delprojekt grillplads og opholdssted foran klubhus. Samtidig med 
opførelsen af overdækket grillterrasse er det en ide at etablere slæbested 
for kajakker og en fiskerenseplads. Der var enighed om projektet og JH 
er tovholder. JH starter med at tage kontakt til kommunen for at få 
afklaret, om byggetilladelse kan klares i kommunalt regi. JH vil forsøge at 
få tildelt fondsmidler til projektet. Samlet beløb for projektet er 46.000 
og i givet fald skal det undersøges, om klubben kan finansiere det selv. 
 

3. EVENTUELT. 
a. Joller til ungdomsafdeling  er bestilt i England. Det vides ikke hvornår de 

bliver leveret. 
b. Havnejollen kommer i vandet den 9/5 og skal ligge ved lille bro ved 

mastekranen. 
c. Ledige havnepladser.  SMA efterlyste en oversigt over ledige pladser i havnen. 

JH opdaterer jævnligt havneplanen som kan ses i havnekontoret. 
d. U-afd og politiattester. FK oplyst at det var uklart om attesterne var 

gældende i et eller to år, men at politiattester på alle der er beskæftiget i U-afd 
bliver fornyet i år. 

e. Erik Iversen har stoppet sit virke som ”materielmester” for U-afd. Ny 
materielmester er fundet. 

f. Mast og bom til Columbusjollen er forsvundet fra masteskuret. MJ efterlyser 
den på vores hjemmeside og JH ophænger seddel om det på klubhusdøren. 

g. U-afd grejskur skal have udskiftet lås så det for fremtiden kun kan åbnes af 
medlemmer af U-afd. FK tager sig af den sag. 

h. Mudder ved mastekran bolværket er stadig generende for de fleste. Vi gør 
bådene fine og rene, sætter dem i vandet og når vi så skal sætte mast på og går 
fra mole til båd bliver de beskidte. Grundet fald mod bolværk, manglende afløb 
og at asfalten er sunket lidt, kan vand med grus og jord ikke løbe væk. Det blev 
besluttet, at JH skal foranledige, at der bores et eller to huller fra overfladen 
igennem bolværket så vand og snavs kan løbe i havnebassin. Hjælper det ikke 
vil der blive bygget en lille bro på asfalten. Den skal være lige så lang som 
bolværket ved mastekranen, rage ca 50 cm ud og være så høj, at dens top 
falder sammen med bolværkets top. 
 

4. Næste møde. Mandag den 12. Juni. Vi mødes klokken 18:30 og spiser grillmad. Jan 
sørger for aftensmad.  

 
 
 
 
Referent 
Jan Schunck  


